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BESLUITENLIJST 
Vergadering van Provinciale Staten van Drenthe 

Woensdag 13 juli 2016 

 

 

U kunt de statenvoorstellen en de ingezonden brieven, alsmede de besluitenlijsten en samenvattin-

gen, via het StatenInformatieSysteem (SIS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 

adres: https://www.drentsparlement.nl/vergaderingen/.  

 

De aangenomen moties zijn als bijlage opgenomen bij deze besluitenlijst.

 

Aanwezig:  

J.J. Baltes (VVD), vicevoorzitter 

 

de leden: 

mevr. M. Bakker (PvdA) 

mevr. B. van den Berg-Slagter (ChristenUnie) 

R.A.A. Bosch (PvdA) 

H.J.L. Bronts (PVV) 

J.A. van Dalen (D66) 

B. van Dekken (CDA) 

mevr. G.J. Dikkers (SP) 

F.P. Duut (50PLUS) 

mevr. R.S. Goettsch (PvdA) 

R.H.H. Koch (PvdA) 

mevr. S.D. Kort (PVV) 

L.M. Kremers (CDA) 

J.N. Kuipers (GroenLinks) 

R. du Long (PvdA) 

H. Loof (PvdA) 

mevr. W.M. Meeuwissen-Dekker (VVD) 

W.L.H. Moinat (SP) 

P. Moltmaker (VVD) 

K. Neutel (CDA) 

H.R. Nijmeijer (GroenLinks) 

D. Oosterveen (Sterk Lokaal) 

F. van de Pol (SP) 

J. Pottjewijd (PVV) (aanwezig vanaf 13.15 uur) 

R.R. Pruischer (ChristenUnie) 

H. Reinders (CDA) 

G. Serlie (VVD) 

mevr. H.R. Siertsema (D66) 

J. Smits (VVD) 

mevr. L.A. Smits (SP) 

J.L. Stel (VVD) 

mevr. M.C.J. van der Tol (D66) 

 

 

 

 

 

 

 

J. Tuin (D66) 

N.A. Uppelschoten (PVV) 

S.J. Vegter (CDA) 

H.H. Veldsema (ChristenUnie) 

A. Vorenkamp (PVV) 

mevr. G. Weerts (VVD) 

mevr. R. Wollerich-Veldman (CDA) 

P.A. Zwiers (PvdA) 

 

mevr. S. Buissink, griffier 

 

Voorts aanwezig de leden van het  

college van GS: 

H. Brink (VVD) 

H.J. Jumelet (CDA) 

T. Stelpstra (CU) 

C. Bijl (PvdA) 

 

 

 

Afwezig: 

J. Tichelaar, CdK 

J. Vester (SP) 

https://www.drentsparlement.nl/vergaderingen/
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A/B.   Opening en mededelingen 

 

De vicevoorzitter van PS, de heer Baltes, opent, bij afwezigheid van de CdK, om 9.30 uur de vergade-

ring. De vergadering begint met een muzikaal optreden van Nadine Appeldoorn, door een initiatief van 

GroenLinks en PvdA wordt ruimte geboden aan jong cultureel talent. De voorzitter deelt mee dat me-

vrouw Siertsema (D66) in deze vergadering als vicevoorzitter wordt vervangen door de heer R. du 

Long (PvdA).  

Gedeputeerde Brink deelt mee dat er op de tafels van de Statenleden informatie over Drentse speer-

punten voor de landelijke verkiezingsprogramma’s is neergelegd. De betreffende memo is ingebracht 

vanuit het SNN en verzonden aan de landelijke politieke partijen voor de opstelling van de verkie-

zingsprogramma’s.  

 

 

C.   Vaststelling van de agenda 

 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 

 

D.   Ingekomen stukken 

 

Op de LIS staat een brief van GS over Bijdrage centrumplan Borger (A4). De Staten hebben geen 

bedenkingen hiertegen, GS kunnen overgaan tot het verlenen van de subsidie. 

De CDA-fractie verzoekt om meer informatie betreffende de brief van de “Vereniging Groningen ver-

dient beter” over de toegankelijkheid van de stad Groningen (LIS: punt B1). De fractie wil na het reces 

graag informatie van GS wat de plannen betekenen voor de verbinding Groningen-Assen.  

 

Toezegging van het college: 

Gedeputeerde Brink zegt toe na de zomervakantie een bijeenkomst te beleggen voor PS omtrent de 

stand van zaken ‘Ring Groningen’ en de betekenis hiervan voor de verbinding Groningen-Assen v.v. 

 

  

E. Rondvraag 

 

Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag. 

 

 

F. Voorstellen  

 

F1. Statenstuk 2016-746 

 Voorstel van het college van Gedeputeerde Staten van 9 juni 2016, Voorjaarsnota 2016 

 

De Algemene Beschouwingingen en de samenvattende reactie van de fracties 

Voor de SP-fractie is leefbaarheid het belangrijkste thema tijdens deze algemene beschouwingen. De 

provincie is er medeverantwoordelijk voor dat iedereen kan meedoen in de samenleving. Volgens de 

fractie is op het gebied van armoedebestrijding, werkgelegenheid en scholing, sport, infrastructuur en 

milieu winst te behalen. De fractie kiest voor een echte participatiesamenleving, met een overheid die 

met mensen (en niet over mensen) bestuurt. De fractie is blij dat er meer en slimmer wordt geïnves-

teerd in banen (leningen en meedenken). Integriteit is van groot belang; openheid over wat wordt ge-

daan en waarom. Dit geldt voor de SP-fractie ook voor de financiële problemen rondom de WMD. De 

fractie dient hierover een motie in (M 2016-18 Onderzoek WMD). Hierin roept de fractie GS op om alle 
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reeds aanwezige en nog op te stellen onderzoeksrapporten over de Indonesische waterprojecten van 

de WMD beschikbaar te stellen aan PS. Na beantwoording van het college wordt besloten de motie 

aan te houden tot na de aandeelhoudersvergadering eind augustus. De fractie dient ook een motie 

(M 2016-19) in m.b.t. de inzameling van medicijnafval. Samen met GroenLinks roept de SP GS op, om 

in gesprek te gaan met de Nederlandse vereniging van Apothekers en de VDG over de mogelijke op-

zet van een regionaal inzamelsysteem voor restanten medicijnen en injectienaalden. Na behandeling 

door GS geeft de fractie aan de motie aan te houden en te wachten tot er meer duidelijkheid is. De SP 

geeft verder aan dat de maatschappelijke voordelen van sport worden onderschat, ‘sport maakt meer 

gezond dan je denkt’, aldus de SP. De fractie vraagt aandacht voor armoedebeleid, zij pleit ervoor de 

aandacht voor het zgn. ‘amoedepact’ in de gemeente Meppel te verbreden naar heel Drenthe. Sa-

menwerking tussen organisaties die te maken hebben met armoedebeleid leidt tot betere resultaten 

en meer inzicht in de armoedeproblematiek. De fractie dient hiervoor een motie in, M 2016-20 Drenthe 

actief tegen armoede, samen met de fracties van 50PLUS, D66, GL, SL, PVV, PvdA en CDA. Ze roe-

pen GS op om na de zomer een werkconferentie over armoede in Drenthe, met bijzonder aandacht 

voor kinderen, te organiseren. De fracties willen door middel van deze werkconferentie inzicht krijgen 

in de wijze waarop gemeenten ondersteund kunnen worden bij de aanpak van armoede. 

 

De VVD-fractie is zeer tevreden dat de opcenten in 2017 niet worden verhoogd. Ook is er tevreden-

heid over de ingeslagen weg om de werkgelegenheid te stimuleren en te ondersteunen. De VVD is 

kritisch over de organisatieontwikkeling Groen voor Grijs. Tijdens de bespreking van de begroting 

2017 zal de fractie hierop terugkomen. De fractie staat positief tegenover een businesscase voor de 

aanleg van een ijsbaan in Drenthe. Maar de fractie vraagt zich af of er niet een datum aangekoppeld 

moet worden en vraagt hoe lang het investeringsbedrag van 5 miljoen beschikbaar is. De fractie is blij 

met de goedkeuringen van de investeringen in breedband en in grotere musea in Drenthe en het 

voorstel voor Gebiedsontwikkeling GAE. De fractie vraagt extra aandacht voor de retailagenda in 

combinatie met de 4 grote steden in Drenthe en voor de verkeersveiligheid op de N34. Moties hierover 

worden met andere partijen ingediend. Verder dient de VVD, samen met de fracties van D66, 

50PLUS, PVV, CU en SL, een motie in voor het versterken van de recreatiesector in Drenthe:  

M 2016-21 Vrijetijdseconomie. De provincie heeft de ambitie om dé vrijetijdsprovincie te zijn. De frac-

ties zijn van mening dat de paardensport een belangrijke bijdrage kan leveren aan deze ambitie. Hier-

om roepen zij het college op om in te zetten op de paardensport, met als eerste prioriteit verbetering 

van het netwerk ruiterpaden. 

 

De fractie van de PVV is blij met de compacte VJN. Tevreden is de fractie over het bevriezen van de 

opcenten voor 2017. De PVV vraagt aandacht voor expertisecentra. Bij bestaande succesvolle onder-

nemingen kunnen deze centra komen die een voorbeeld- en een steunfunctie vervullen voor MKB-

bedrijven. Het eerste centrum zou bij Astron gevestigd kunnen worden. De fractie roept de gedepu-

teerde op om met Astron te gaan praten over vormgeving en voorwaarden. De fractie wil actie onder-

nemen m.b.t. de Duitse taal. De provincie moet scholen in Drenthe helpen met het opzetten van een 

Duitse stroom (vakken in het Duits geven, extra vakken over Duitsland). Zo kan een groep jongeren 

ontstaan die goed Duits spreekt en op Duitsland georiënteerd is en het daar durft te gaan maken. De 

PVV wijst nog eens op een lang gekoesterde wens van de partij: de verdubbeling van de N34. Dit 

vanwege de verkeersveiligheid en met het oog op economisch belang. De PVV zou graag willen dat 

er een FOC in Drenthe komt. Als de plek bij het TT-circuit niet doorgaat, moet GS zich inspannen dat 

het FOC in Drenthe blijft. De PVV zou ook graag willen dat Drenthe een provincie is waar je naar toe 

gaat om te sporten of te leren sporten. De partij heeft geen behoefte aan eenmalige grote sportactivi-

teiten die veel geld kosten en voor de Drentse burgers weinig opleveren. Ze zien dan liever een kuur-

oord Drenthe dat bijdraagt aan de kwaliteit van leven van de Drentse burgers. 

V.w.b. het stimuleren van windparken geeft de fractie het advies om te temporiseren en af te wachten 

tot de landelijke verkiezingen zijn geweest. De PVV vraagt GS om hun invloed aan te wenden om de 



 

5 

vele statushouders die gehuisvest moeten worden in Drenthe niet bij voorrang te plaatsen in sociale 

huurwoningen. Dit omdat er veel Drentse burgers zijn die al heel lang wachten op een sociale huur-

woning. De provincie kan weigeren richting het Rijk om de gemeenten onder druk te zetten om sociale 

huurwoningen af te staan t.b.v. statushouders. De partij geeft er de voorkeur aan om statushouders te 

huisvesten in voormalige kantoorpanden en scholen. 

De PVV zou graag zien dat het jachtverbod op vossen wordt opgeheven en dat de provincie stappen 

onderneemt om de vernatting en verwildering van weidegebieden, m.n. in het beekdal van de Drentse 

Aa, tegen te gaan. Herbezinning komt ten goede aan het weidevogelbestand. 

De PVV-fractie pleit voor promoten van het ‘Noorden’, zij wil een bijdrage leveren aan het creëren van 

het beeld van het Noorden als een dynamisch en juist andere regio dan de Randstad.  

Een groot probleem voor de PVV blijft de provinciale organisatie en de extra kosten voor het project 

van Groen voor Grijs. Er gaat te veel geld naar de organisatie. In een dynamische adaptieve organisa-

tie zullen altijd mismatches zijn en die dienen te worden opgelost binnen de organisatie. 

 

De PvdA-fractie ziet het belang van de investeringen in de provinciale organisatie en kan instemmen 

met de extra middelen voor de provinciale organisatie, meerjarig gespreid. De fractie vraagt op de 

hoogte te worden gehouden. De fractie vraagt aandacht voor een andere verdeling van middelen voor 

bibliotheken, de fractie wil hier graag een oplossing voor. De fractie vraagt, samen met de fracties van 

VVD, CDA, CU, SP, SL, 50PLUS, GL, aandacht voor de vier grotere binnensteden. Deze kernen heb-

ben te maken met teruglopend bezoek, leegstand en verpauperde (winkel)straten. In een motie 

(M 2016-22 Binnenstadsfonds) roepen de fracties het college op om met de vier genoemde steden in 

overleg te gaan om tot onderlinge afstemming te komen over de herinrichting van de binnensteden en 

om een Binnenstadsfonds in te stellen. De steden Hoogeveen, Emmen, Meppel en Assen kunnen 

hierop een beroep doen om de noodzakelijke ingrepen in de binnenstad financieel aan te jagen.  

Aandacht moet er zijn voor toegankelijkheid van Drenthe. De PvdA dient, samen met de andere 

9 fracties in PS, een motie (M 2016-23 Toegankelijk Drenthe) in. De provincie Drenthe moet streven 

naar een samenleving, waarin de toegankelijkheid van de openbare ruimte én van informatie voor 

mensen met of zonder een lichamelijke, visuele, auditieve, cognitieve, neurologische of psychische 

beperking de norm wordt. Het college wordt opgeroepen om inzichtelijk te maken welke consequen-

ties de ratificatie van het VN-verdrag en de wetgeving t.a.v. het thema toegankelijkheid voor provincia-

le beleidsterreinen heeft. Tevens wordt verzocht de Statenleden hierover in het najaar te informeren 

via een te organiseren Masterclass.  

De PvdA wijst op het belang van Europa voor de regio. Ze roept de werkgroep DrEUn op om samen 

met GS ervoor te zorgen dat Europa geregeld op de agenda van PS staat. 

Ook heeft de fractie zorg over de beschikbare huizenvoorraad. De gemeenten zijn nu bezig om met de 

wooncorporaties, de woonplannen voor de komende jaren op te stellen. Vraag aan het college is om 

met de gemeenten over deze plannen in gesprek te gaan en te overleggen over de knelpunten en de 

provinciale rol in de volkshuisvesting actief in te vullen. De fractie wacht de informatie m.b.t. de brief 

van “Groningen verdient beter” af. Uit onderzoek blijkt dat economische groei en fraaie landschappen 

verband houden met elkaar. De fractie vraagt zich af hoe deze informatie is te benutten voor Drenthe. 

De fractie stelt voor dit onderwerp te bespreken tijdens een statenontmoeting met onderzoekers van 

de Universiteit Wageningen, het Landbouw Economisch Instituut en de heer A. Geuze, landschaps-

architect. 

De fractie vraagt gedeputeerde Jumelet naar de vervolgstappen na het succesvolle symposium wei-

devogels.  

 

De fractie van D66 waardeert de compacte VJN vol met ambities en plannen. D66 vraagt naar finan-

ciële ruimte in de Investeringsagenda. Het college roept de fracties in de VJN op om met plannen te 

komen, maar volgens de fractie is nauwelijks ruimte om nog aangedragen ideeën uit te voeren. De 

fractie vraagt aandacht voor de verduurzaming van schoolgebouwen. Gedeputeerde Stelpstra heeft 
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het onderwerp energie en scholen aan de orde gesteld bij het VDG, dit heeft geen initiatieven opgele-

verd. Verder hebben 160 energiescans van basisscholen in 2010-2012 niet geleid tot de gewenste 

investeringen in duurzame schoolgebouwen. De fractie wil er nu zelf mee aan de slag en nodigt het 

college uit om samen na te denken hoe we kunnen komen tot het verduurzamen van schoolgebouwen 

en ander maatschappelijk vastgoed. D66 vraagt naar de mening van GS om de brief van de HEMA-

gemeenten te betrekken bij de verkenning van de retailagenda. De fractie is blij dat PS akkoord is 

gegaan met investeringen in breedband. De provincie is nu goed aan de slag met het scheppen van 

de benodigde voorwaarden. D66 ziet graag dat overal competitieve diensten voor de inwoners van 

Drenthe via snel internet mogelijk worden. We zijn op weg, er is nog veel te doen. De fractie vindt dat 

er een breed onderzoek N34 naar de oorzaken en naar alle mogelijke oplossingen moet plaatsvinden. 

Verder wijst de fractie op de tweedeling in de samenleving en m.n. daarin de positie van kinderen. 

Ook wil de fractie de bibliotheekfunctie weer ter discussie stellen. Een bibliotheek, in welke vorm dan 

ook, vervult een belangrijke rol in de sociale infrastructuur en in de bestrijding van laaggeletterdheid. 

De CDA-fractie geeft aan dat we vanuit rentmeesterschap verplicht zijn om verantwoord om te gaan 

met de aarde. In Drenthe zijn er meerdere initiatieven op het gebied van circulaire economie. De  

fractie dient hierover, samen met de fracties van PvdA, CU, GL, 50PLUS, SP en SL, een motie  

(M 2016-24 Steun aan initiatieven Circulaire Economie) in. In Drenthe zijn in verschillende gemeenten 

initiatieven gestart om te zorgen dat de kennis over de circulaire economie wordt gedeeld en initiatie-

ven vanuit samenleving, onderwijs en overheid bij elkaar worden gebracht. De fracties vragen het 

college van Gedeputeerde Staten om te onderzoeken welke mogelijkheden er zijn om deze initiatie-

ven verder uit te bouwen en zo mogelijk te komen tot het opzetten van een infocentrum circulaire eco-

nomie. Na beantwoording van het college wordt besloten de motie aan te houden.  

In het kader van verkeersveiligheid en bereikbaarheid dient het CDA, samen met de fracties van VVD, 

50PLUS, PVV, SL, CU en D66 Motie 2016-26 (Onderzoek mobiliteitsknelpunten Noord-Nederland) in. 

Ondanks vele maatregelen gebeuren er op de N34 nog relatief veel ongelukken. De fracties stellen 

voor een uitgebreid onderzoek te laten doen naar verhoging van de verkeersveiligheid en de bereik-

baarheid in Noord-Nederland. In de tweede termijn wordt de motie gewijzigd. De fracties zijn het er 

over eens dat er een onderzoek moet komen naar het veiliger maken van de N34. Maar de fracties 

van PvdA, GroenLinks en D66 denken niet gelijk aan een verdubbeling van de provinciale weg, zij 

willen andere maatregelen ook laten onderzoeken. Het CDA besluit de discussie met de woorden: 

“Verdubbeling is geen doel op zich. Maar het zou als een optie uit het onderzoek kunnen komen.” Het 

CDA wijst op het belang van de bibliotheekfunctie voor de leefbaarheid en het tegengaan van analfa-

betisme. Na schriftelijke vragen in een eerder stadium, dient de fractie nu een motie (M 2016-25 Bibli-

otheekfunctie) in, samen met de fracties van PvdA, CU, SP, 50PLUS, VVD, D66, SL en GL. Bibliothe-

ken leveren een belangrijke bijdrage aan een dynamisch, leefbaar en vitaal platteland. Herverdeling 

van de provinciale middelen voor Biblionet heeft tot gevolg dat het bibliotheekwerk in de kleinere ge-

meenten onder druk kan komen te staan. De fracties vragen Gedeputeerde Staten om de beschikbare 

middelen voor Biblionet voor de kleinere gemeenten te compenseren en samen met betrokken part-

ners werk te maken van een integrale visie op toekomstbestendige bibliotheekvoorzieningen in dun-

bevolkte gebieden.  

Het CDA vindt verkeersveiligheid belangrijk en hecht veel waarde aan de leefbaarheid op het platte-

land. Ook is landbouw een van de belangrijke economische dragers in de provincie Drenthe. De frac-

tie vraagt het college zich in te zetten om het lesprogramma VOMOL (Veilig omgaan met opvallend 

landbouwverkeer) ook in Drenthe uit te rollen. Naast gedragsbeïnvloeding wordt met dit lesprogramma 

gestreefd naar het verminderen van het aantal verkeersslachtoffers. 

Voor de fractie van GroenLinks gaat het in de provincie om mensen, cultuur, natuur en milieu. De pro-

vincie wordt weer actief op het sociaal domein. Met de ambitieuze Natuurvisie wordt Drenthe nog  
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groener gemaakt. Met de Investeringsagenda kiezen PS ervoor om flink te investeren in energieneu-

traal wonen, de culturele sector en fietsprovincie nummer 1.  

M.b.t. huisvesting van statushouders vraagt de fractie GS of de Drentse gemeenten extra hulp nodig 

hebben om te voldoen aan hun opdracht om voldoende huisvesting beschikbaar te stellen voor sta-

tushouders. Ziet het college iets in het Gelders programma om geld beschikbaar te stellen om aan-

passingen aan gebouwen te doen en op die manier extra woonruimte te realiseren? De GroenLinks-

fractie heeft al eerder gezegd dat het transparanter is om de TT-investeringen onder te brengen in de 

Investeringsagenda en geen deel uit te laten maken van de besluitvorming over de VJN. De fractie 

dient, samen met de SP, hiertoe een amendement (A 2016-7 Upgrading TT-circuit in Investerings-

agenda) in. De fractie wil een duidelijker financieel overzicht en vraagt naar de bijdragen van de ge-

meente Assen. Mocht het amendement worden aangenomen, dan verwacht de fractie van het college 

en een nieuw besluit over de opname in de Investeringsagenda en een nieuw voorstel voor de finan-

ciële dekking. Na reactie van GS geven de fracties van GroenLinks en SP aan het amendement toch 

in te dienen, de fracties willen eerst concrete plannen zien en dan kan eventueel geld beschikbaar 

worden gesteld. In de tweede termijn geeft GroenLinks aan de brief van GS over de TT-investeringen 

te willen bespreken in de commissie FCBE en niet te willen volstaan met de zgn. ‘voorhangprocedure’. 

De Staten zijn gevraagd om ideeën aan te dragen die een impuls voor Drenthe kunnen zijn. Groen-

Links heeft wel ideeën: het versterken van de Drentse binnensteden en dorpskernen. In een motie 

wordt dan ook gevraagd om een Binnenstadsfonds. Er moet haast gemaakt worden met de retail-

agenda. Gemeenten en ondernemers zitten te wachten op actie. De fractie vraagt het college hoe het 

staat met het toegezegde Plan van Aanpak behoud weide- en akkervogels, dit n.a.v. het symposium. 

Ook wil GroenLinks aandacht voor de luchtkwaliteit en milieuzorg. Het Kabinet gaat de provincies 

meer ruimte geven om de intensieve veehouderij aan banden te leggen. Het Rijk heeft de maximum-

snelheid op de snelwegen in Drenthe (deels) verhoogd tot 130 km/uur. De extra geluidsproductie, 

CO2- en stikstofuitstoot zijn ten nadele van o.a. natuurherstel en volksgezondheid. Om die reden plei-

ten de fracties van GroenLinks en de PvdA voor het verlagen van de maximumsnelheid naar 

120 km/uur en dienen hiertoe een motie (M 2016-27) in. 

De CU-fractie geeft aan dat er flinke stappen zijn gezet. Er is een stevige energieagenda. De nota 

krimp en leefbaarheid is vastgesteld. Er wordt hard gewerkt aan een Duitslandagenda. Er is meer 

Haagse aandacht voor de schade door gasopslag bij Norg en er wordt volop geïnvesteerd in Drenthe, 

middels de Investeringsagenda. De fractie mist in de VJN de aandacht voor de problemen in Drentse 

binnensteden. De fractie is dan ook geen voorstander van een FOC, maar pleit voor een Binnenstads-

fonds om noodzakelijke ingrepen in de binnensteden financieel aan te jagen en (mede) mogelijk te 

maken. De provincie investeert nu flink in de Drentse economie. De CU vindt het belangrijk om de 

ondernemingen te stimuleren zich niet alleen op winst maken te richten, maar zich met hun onderne-

ming met name te richten op het leveren van een bijdrage aan de samenleving. Samen met de fracties 

van PvdA, VVD, CDA, GL, SP, SL en 50PLUS levert de CU een motie (M 2016-29 Sociaal onderne-

men) in. De fracties verzoeken het college om in het najaar van 2016 te komen met een verkennende 

notitie Sociaal ondernemerschap, met daarin een overzicht van de mogelijkheden voor de provincie 

om deze sector te versterken. Ook vraagt de fractie aandacht voor asbestsanering. De sanering van 

asbestdaken is niet alleen in het kader van volksgezondheid wenselijk, maar ook voor de kwaliteit van 

de bodem waarin asbestvezels terechtkomen. Vanaf 2024 mag niemand in Nederland meer een as-

best dak hebben. De opgave tot sanering is groot. De CU komt daarom, samen met de fracties van 

CDA, VVD, PvdA, D66, SP, GL, 50PLUS en SL, met een motie (M2016-28) om in samenwerking met 

de gemeenten en andere partijen een plan te maken voor versnelling van de sanering van asbestda-

ken. De fractie geeft aan dat laaggeletterdheid een belangrijke oorzaak is van het hebben van een 

afstand tot de arbeidsmarkt. Bibliotheken vervullen in het voorkomen en bestrijden van laaggeletterd-

heid een heel belangrijke rol. De fractie wijst dan ook op het belang om de bibliotheken, ook in de niet-

stedelijke gebieden, bereikbaar te houden. Tot slot geeft de fractievoorzitter een korte beschouwing 
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op de wijze van samenwerking in deze Staten. Over het algemeen wordt er op constructieve wijze 

samengewerkt aan het bestuur van Drenthe. Soms bestaat het gevoel dat men langs elkaar heen 

praat en de brug naar elkaar niet wil of kan slaan. De fractievoorzitter roept allen op om de dialoog te 

blijven zoeken en te zoeken naar de verbinding, vanuit de gezamenlijke verantwoordelijkheid voor 

deze provincie.  

De fractie van 50PLUS is positief over een kloppende begroting en een extra investeringsagenda. 

Maar het bevriezen van de opcenten voor 1 jaar ziet de fractie graag voor een langere periode. Vol-

gens de fractie kan dit financieel ook. V.w.b. het windmolendossier verdient het geen schoonheidsprijs 

hoe er is omgegaan met de Drentse burgers. Het zou het college sieren als ze op z’n minst zich zou-

den uitspreken over het democratisch gehalte van dit hele proces. De fractie van 50PLUS roept de 

gedeputeerde op om de actuele ontwikkelingen te volgen en onder de aandacht van de minister te 

brengen. De fractie vraagt nogmaals aandacht voor jongeren en ouderen op de arbeidsmarkt. Jonge-

ren moeten goed onderwijs kunnen krijgen. Ouderen kunnen kansen krijgen op de arbeidsmarkt door 

bij het verstrekken van subsidies door de overheid, aanbestedingsvoorwaarden op te nemen dat er 

een percentage ouderen moet worden ingehuurd. Dit kan worden doorgetrokken bij SNN- en NOM-

subsidies. Het college heeft toegezegd in actie te komen voor de oudere werklozen en voor de bewo-

ners van krimpgebieden. De fractie kijkt uit naar de actieprogramma’s met deze doelstellingen.  

 

De SterkLokaal-fractie geeft aan dat het college laat zien economisch met Drenthe vooruit te willen. 

De highlights zijn het TT-circuit, verblijfsrecreatie, vrijetijdsprovincienummer 1. Ook gaat aandacht 

naar goede bereikbaarheid, goed OV, de Duitslandagenda, natuur, cultuur, sport, onderwijs, zorg en 

werkgelegenheid. De fractie merkt op dat in de VJN bij de Investeringsagenda een vreemde voor-

waarde staat, nl. dat de projecten uitvoerbaar moeten zijn binnen de collegeperiode. Dit roept vragen 

op: als een nieuw project zich aandient, komt er dan alleen steun als het project is gerealiseerd voor 

de verkiezingen van 2019? En als er eind 2018 nog geld in de pot zit, worden er dan geen projecten 

meer ondersteund? De fractie vraagt zich af of er dan nog wel sprake is van een investeringsagenda 

voor Drenthe of gaat het dan om een campagnekas van 45 miljoen voor de coalitiepartijen? Gezien de 

oplopende overschotten voor de komende jaren vraagt de fractie zich af of de afweging voor indexatie 

van de opcenten niet jaarlijks opnieuw moet worden gedaan.  

Eén van de punten in het collegeprogramma is meer debat met PS. Dit vergt cultuurverandering. De 

fractie ziet een meer open houding van GS richting PS, vooral in het meer informele voortraject van 

het maken van beleid. 

De fractie doet een oproep aan PS om door te zetten met het vernieuwen van de eigen werkwijze. De 

eerste stappen worden gezet door na de zomer te komen met een voorstel voor het wijzigen van re-

glementen. Maar de fractie merkt op dat met het aanpassen van het reglement je de mores van de 

Staten niet aanpast. Dat kan alleen door een veranderende houding van de Statenleden. Volgens 

SterkLokaal blinken de vergaderingen van de Staten niet altijd uit in kwaliteit, aantrekkelijkheid, tijds-

duur en besluitvorming. De Statenleden moeten er zelf voor zorgen dat wat gedaan wordt in de Sta-

tenzaal weer interessant wordt.  

 

De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord: 

Gedeputeerde Bijl bedankt voor de positieve woorden van de Statenleden m.b.t. de VJN. De VJN laat 

de actuele stand van zaken van de provincie zien. Er is sprake van een jaarlijkse begroting (structure-

le middelen) met daarnaast investeringsagenda van € 45 miljoen voor beleidsintensiveringen/-

wijzigingen bij begroting 2017 financiële dekking. 

V.w.b. de upgrade van het TT-circuit is er sprake van voortschrijdend inzicht: 12 juli is een voorstel in 

GS behandeld om de plannen voor het TT-circuit te financieren met VES(Versterking Economische 

Structuur)-middelen, het gaat om een bedrag van 4 miljoen, het college komt in september met het 

voorstel ‘voorhangprocedure’, de Staten kunnen hierover een besluit nemen. Het gaat dan om 2 mil-



 

9 

joen uit een bestaand potje en 2 miljoen uit de VJN, dit laatste bedrag wordt teruggestort in de VES 

(5 x 4 ton). De fractie van GroenLinks vraagt of de VJN vastgesteld gaat worden als deze nog wijzi-

gingen moet ondergaan. De gedeputeerde geeft aan dat de plannen m.b.t. upgrade van de TT-baan 

om een snelle reactie vragen. Hij ontraadt het amendement (A 2016-7), anders kan er sowieso niet 

tegemoet worden gekomen aan de vragen van het TT-circuit. De gedeputeerde stelt voor nu de VJN 

vast te stellen en dan na het zomerreces het voorstel ‘voorhangsprocedure’ van GS te behandelen in 

PS. 

V.w.b. de financiële ruimte in de investeringsagenda geeft de gedeputeerde aan dat de ruimte onge-

veer 1 miljoen is. 

Over de investeringen P en O (Personeel en Organisatie) zegt de gedeputeerde dat er eenmalig 

3 miljoen in de sluitende begroting van 2017 is opgenomen. Voorstel is om daarna de middelen te 

spreiden over meerdere jaren, zodat er geen tekort ontstaat. 

Een plan om Duits en Duitse cultuur op scholen in de grensregio te onderrichten spreekt de gedepu-

teerde aan. 

De motie over bibliotheken (M2016-25) gekoppeld aan leefbaarheid wil de gedeputeerde opnieuw 

bekijken en bespreken met de sector en de gemeenten. De frictie m.b.t. de bibliotheken is aan de orde 

bij kleinere gemeenten door een gewijzigde inzet van provinciale middelen door de gewijzigde biblio-

theekwet. De provincie wil dit op passende wijze oplossen, maar de provincie vult geen gaten op. Bij 

de vaststelling van de cultuurnota komt dit onderwerp opnieuw aan de orde.  

V.w.b. de huisvesting van statushouders wil het college de gemeenten niet al te strak tegemoet tre-

den. De gedeputeerde spreekt van een mooi huisvestingproject op het terrein van de Rijksluchtvaar-

school in Eelde, hier is samengewerkt door vijf gemeenten. De gedeputeerde is niet enthousiast om 

apart provinciale middelen beschikbaar te stellen voor huisvestingsplannen naar Gelders voorbeeld, 

maar het college gaat dit oplossen op een andere manier. Volkshuisvesting is primair de taak van 

gemeenten. 

Het genoemde ‘campagnefonds’ door de fractie van SterkLokaal is een eigen interpretatie. 

Bij onderwijs en arbeidsmarkt is zeker ook aandacht voor ouderen, ’willen blijven leren’ is voor deze 

groep van belang. 

De gedeputeerde adviseert om de motie over de WMD (M2016-18) aan te houden tot na de aange-

kondigde aandeelhoudersvergadering op 29 augustus. Dan wordt bekeken hoe PS ‘in goede positie 

kan worden gebracht’. 

 

Gedeputeerde Brink geeft aan dat er helaas weer een onzekere periode aankomt voor de drie noorde-

lijke gevangenissen, de toekomst is vanaf 2017 weer onduidelijk. De Dienst Justitiële Inrichtingen 

(DJI) wil de in Veenhuizen gevestigde jeugdgevangenis van Het Poortje, Norgerhaven of Esserheem 

in Veenhuizen en de gevangenis in Ter Apel sluiten. De DJI presenteerde op 12 juli het rapport Capa-

citeit in Balans. De acties van noordelijke gevangenbewaarders en de noordelijke politiek hebben niet 

kunnen voorkomen dat daarin opnieuw staat dat de genoemde Groningse en Drentse gevangenissen 

moeten verdwijnen. Na de Kamerverkiezingen in maart 2017 komt het sluitingsplan opnieuw op tafel. 

Als het doorgaat sluiten in Nederland in vijf fasen een aantal gevangenissen. In het tweede jaar sluit 

mogelijk de jeugdgevangenis in Veenhuizen, in het vijfde jaar de gevangenis Esserheem of Norger-

haven. De fracties van VVD, CU, D66, CDA en PvdA roepen op om met GS te bekijken of en welke 

acties kunnen worden gevoerd. De gedeputeerde is blij dat men samen op wil trekken bij deze pro-

blematiek.  

V.w.b. de M 2016-22 Binnenstadsfonds geeft de gedeputeerde aan dat er sprake is van terechte zorg, 

maar er wordt nog steeds hard gewerkt aan de retailagenda in bredere zin (horeca, cultuur, kantoor-

panden worden meegenomen). Het blijft het domein van de gemeenten. Na het reces wordt de retail- 

agenda besproken in PS. Als de motie wordt aangenomen komt het college uiterlijk begin december 

met een plan van aanpak. Het college beperkt zich niet persé tot de 4 HEMA-gemeenten. 
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De gedeputeerde staat positief tegenover de motie M 2016-26 Onderzoek mobiliteitsknelpunten 

Noord-Nederland. Hij wil daar ook een mogelijke spoorverbinding tussen Emmen en Groningen, via 

Stadskanaal, in betrekken.  

Het college staat positief tegenover de Motie Sociaal ondernemen (M2016-29). In het najaar verschijnt 

een verkennende notitie, die wordt besproken met PS. 

De gedeputeerde staat positief tegenover de motie vrijetijdseconomie (M 2016-21), de motie is samen 

met de recreatieschappen prima uitvoerbaar. Mocht de motie worden aangenomen, dan komt het 

college z.s.m. met voorstellen.  

De heer Brink wil zeker kijken naar de meerwaarde van het gebruik van expertisecentra. Hij wil gaan 

kijken bij Astron. Het college ontraadt de motie M 2016-27 120 km op de snelweg, het heeft in eerste 

instantie geen milieuruimte gekost, dus bij wijziging levert het ook geen milieuruimte op en de provin-

cie gaat niet over de A28. De automobilist is gebaat bij duidelijkheid, het college is niet voor weer een 

snelheidswijziging. 

De gedeputeerde staat sympathiek tegenover het idee van het lesprogramma VOMOL. Hij bekijkt het 

programma en geeft voor de begrotingsvergadering uitsluitsel.  

 

Gedeputeerde Jumelet is blij met de aandacht voor de Visie leefbaarheid en krimp en hoe invulling 

kan worden gegeven hoe Drenthe eruit zou moeten zien. Het gaat goed met veel inwoners van Dren-

the, maar er zijn verschillen. Er valt nog veel te doen. Via de uitvoeringsagenda kan er ook wat ge-

daan worden. De plannen uit deze agenda worden na de zomer aan de Statenleden kenbaar ge-

maakt. De gedeputeerde geeft aan positief te staan tegenover de ingediende moties m.b.t dit onder-

werp. De aandacht voor armoede (M2016-20 Drenthe actief tegen armoede) wordt breed gedragen, 

het college geeft aan dat er iets gedaan moet worden, m.n. ook voor kinderen. In een werkconferentie 

kunnen mogelijkheden worden bekeken. De motie m.b.t. toegankelijk Drenthe (M2016-23) past het 

college goed om daar in Drenthe aan te werken. De gevraagde organisatie van een Masterclass wordt 

opgepakt. 

V.w.b. de ijsbaanplannen geeft de gedeputeerde aan dat het geld nog niet beschikbaar is. Op dit mo-

ment werken GS aan een procesvoorstel ‘interne afwegingen m.b.t. de initiatieven’. Er is contact met 

de initiatiefnemers in Assen en Hoogeveen. Het college is benieuwd naar de voorstellen incl. een bu-

sinesscase. Het gaat om het resultaat; de gedeputeerde vindt het vooralsnog niet nodig om een da-

tum te stellen. 

Op het symposium over weide- en akkersvogels is afgesproken dat er een vervolg komt. Dit plan 

wordt besproken in GS van november en staat in december op de agenda van PS. De gedeputeerde 

houdt de Staten op de hoogte. 

De gedeputeerde staat positief tegenover de motie vrijetijdseconomie (M 2016-21), er is veel aandacht 

voor fietsen, maar paardensport is ook één van de kernsporten in Drenthe. Aandacht voor alle vormen 

van recreatie en toerisme is van belang. 

Over grote sportevenementen in Drenthe zegt de gedeputeerde dat een groot evenement van belang 

kan zijn om een ‘etalage’ te hebben om te gaan sporten. Sporticonen kunnen dan voorbeeld zijn voor 

Drentse inwoners om te gaan sporten. 

 

Gedeputeerde Stelpstra geeft aan de actuele ontwikkeling m.b.t. wind goed te volgen. De gedepu-

teerde vindt de motie medicijnafval (M 2016-19) te ver gaan en ontraadt de motie. Het is geen provin-

ciale, maar een gemeentelijke taak. Minister Schultz gaat hierover in overleg met gemeenten. De  

gedeputeerde sluit zich aan bij de oproep van de PvdA aan de werkgroep DrEUn m.b.t. Europese 

samenwerking. De gedeputeerde gaat op korte termijn in overleg met de werkgroep DrEUn om de 

Drentse en noordelijke plannen voor samenwerking te bespreken.  

De heer Stelpstra ziet meerwaarde in een Statenontmoeting m.b.t. ontwikkeling van fraai landschap in 

relatie tot economie. De gedeputeerde sluit graag aan bij deze bijeenkomst, misschien kan de com-

missie leefomgeving hierin een rol krijgen. 
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De gedeputeerde geeft aan aandacht te hebben voor zonne-energie. De aandacht die D66 vraagt 

voor verduurzaming van scholen is terecht. Er is al wel geïnvesteerd in frisse en energiezuinige scho-

len maar versnelling moet aan de orde komen. De gedeputeerde heeft overleg gehad met de Gasunie 

i.v.m. een nieuwe insteek om versnelde plannen vorm te geven. De gedeputeerde staat positief te-

genover het aanbod van D66 om mee te denken over kansen en versnelling t.a.v. verduurzaming van 

schoolgebouwen.  

V.w.b. de motie Circulaire economie geeft de gedeputeerde aan dat GS al een toezegging heeft ge-

daan: namelijk het onderwerp heeft sterk de aandacht van GS. In het najaar worden de Staten bijge-

praat, ook worden de uitkomsten van het noordelijk overleg hierin meegenomen. Het onderwerp gaat 

ook in Europa sterk spelen. Resultaat van noordelijk overleg zou kunnen zijn het opzetten van info-

centrum. Aangeraden wordt de motie aan te houden tot dat de terugkoppeling aan PS heeft plaatsge-

vonden.  

V.w.b. de problematiek bij de gasopslag bij Norg houdt de gedeputeerde zeker ‘de vinger aan de pols’.  

Het college heeft er bij Minister Kamp op aangedrongen om de klachten rondom gasopslag zorgvuldig 

te behandelen. De motie M 2016-28 Versnelling sanering asbestdaken ondervindt steun vanuit het 

college. 

 

Toezeggingen van het college: 

Gedeputeerde Bijl zegt toe met het VDG in overleg te gaan over hoe de provincie een rol kan spelen 

bij de volkshuisvesting in verband met het tekort aan sociale huurwoningen.  

Gedeputeerde Stelpstra zegt toe bij het VDG-overleg de problematiek rondom medicijnafval in te 

brengen.  

 

De heer Kuipers (GroenLinks) brengt een stemverklaring uit. De fractie stemt, ondanks de afwijzing 

van het ingediende amendement (A 2016-7), toch in met de VJN. De fractie vraagt de brief ‘voorge-

nomen subsidie voor upgrading TT-circuit’ te agenderen voor de FCBE-vergadering van september. 

Het Statenstuk 2016-746, Voorjaarsnota 2016, wordt aangenomen; met 35 stemmen voor (fracties 

van VVD, PvdA, CDA, CU, SP, D66, GL, 50PLUS en SL) en 5 stemmen tegen (PVV-fractie).  

 

Mevrouw Meeuwissen (VVD) brengt een stemverklaring bij Motie 2016-20. De fractie geeft aan welis-

waar voor de motie te stemmen, maar merkt op dat armoedebestrijding een taak is van het rijk en 

gemeenten. Taakafbakening is van belang voor de VVD. 

 

Nr. Ingediend door Onderwerp 

A 2016-7 Amendement door GL en SP 

Voor: GL, SP en 50PLUS 

Tegen: VVD, PvdA, CDA, CU, PVV, D66 en SL 

Het amendement is verworpen. 

Upgrading TT-circuit in 

Investeringsagenda 

M 2016-18 Motie door SP 

De motie is aangehouden. 

Onderzoek WMD 

M 2016-19 Motie door SP en GL 

De motie is aangehouden. 

Inzameling van medicijn-

afval 

M 2016-20 Motie door SP, GL, 50PLUS, D66, SL, PVV, PvdA en 

CDA 

Voor: VVD, PvdA, CDA, CU, SP, PVV, D66, GL, 50PLUS 

en SL 

Tegen: - 

De motie is aangenomen. 

Drenthe actief tegen ar-

moede 
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M 2016-21 Motie door VVD, D66, 50PLUS, SL, PVV en CU 

Voor: VVD, PvdA, CDA, CU, SP, PVV, D66, GL, 50PLUS 

en SL 

Tegen: - 

De motie is aangenomen. 

Vrijetijdseconomie 

M 2016-22 Motie door PvdA, VVD, CDA, 50PLUS, SL, GL,SP en CU 

Voor: VVD, PvdA, CDA, CU, SP, D66, GL, 50PLUS en SL 

Tegen: - 

Onthouding: PVV 

De motie is aangenomen. 

Binnenstadsfonds 

M 2016-23 Motie door PvdA, GL, VVD, CDA, CU, SP, PVV, D66, 

50PLUS en SL  

Voor: PvdA, GL, VVD, CDA, CU, SP, PVV, D66, 50PLUS 

en SL 

Tegen: - 

De motie is aangenomen. 

Toegankelijk Drenthe 

M 2016-24 Motie door CDA, PvdA, CU, GL, SP, 50PLUS en SL 

De motie is aangehouden. 

Circulaire economie 

M 2016-25 Motie door CDA, VVD, PvdA, CU, SP, D66, GL en 

50PLUS 

Voor: VVD, PvdA, CDA, CU, SP, PVV, D66, GL, 50PLUS 

en SL 

Tegen: - 

De motie is aangenomen. 

Bibliotheekfunctie 

M 2016-26 Motie door CDA, VVD, CU, PVV, D66, SL en 50PLUS 

Voor: VVD, PvdA, CDA, CU, SP, PVV, D66, GL, 50PLUS 

en SL 

Tegen: - 

De motie is aangenomen. 

Onderzoek mobiliteits- 

knelpunten Noord-

Nederland 

M 2016-27 Motie door GL en PvdA 

Voor: PvdA, CU, SP, D66 en GL 

Tegen: VVD, CDA, PVV, 50PLUS en SL 

De motie wordt opnieuw voorgelegd tijdens de PS-

vergadering van 28 september, de stemmen zijn gestaakt 

(20/20 stemmen). 

120 op de snelweg 

 

M 2016-28 Motie door CU, VVD, CDA, SP, D66, 50PLUS en SL 

Voor: VVD, PvdA, CDA, CU, SP, D66, GL, 50PLUS en SL 

Tegen: PVV 

De motie is aangenomen. 

Versnelling sanering as-

bestdaken 

M 2016-29 Motie door CU, VVD, PvdA, CDA, SP, GL, 50PLUS en SL 

Voor: VVD, PvdA, CDA, CU, SP, PVV, D66, GL, 50PLUS 

en SL 

Tegen: - 

De motie is aangenomen. 

Sociaal ondernemen 
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G.   Sluiting 

 

De volgende vergadering zal plaatsvinden op woensdag 28 september. 

 

De vergadering wordt gesloten om 16.25 uur. 

 

 

 

 

 

Vastgesteld in de vergadering van Provinciale Staten van 28 september. 

 

 

 

 

 

                  , voorzitter 

 

 

 

 

 

                  , griffier 
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It¡lOTlE Drenthe actief tegen Armoede

Provinciale Staten van Drenthe;

ln vergadering bijeen op woensdag 13 juli 2016;

Betreft: Armoede in Drenthe

Constaterende dat:
- werken de beste bestrijding van armoede is, echter dat bijna de helft van de armen

(285 duizend landelijk) wel betaald werk heeft, maar dat het inkomen dat ze daarmee
verdienen niet voldoende is om rond te komen.

er 1,2 miljoen arme mensen in Nederland zijn, onder wie 400.000 kinderen. Een
derde van de armen is dus een kind. Kinderen hebben een grotere kans op armoede
dan volwassenen (bron SER);
ln Drenthe 11.2OO kinderen in armoede opgroeien, dat is 1 op de 9 (bron CBS);
Gemeenten in eerste instantie verantwoordelijk zijn voor het armoedebeleid;

Spreken uit dat:
- het van belang is, dat er een goed vangnet is voor mensen die niet kunnen werken, of

van wie door omstandigheden de inkomsten te laag z'tjn om te kunnen voorzien in de
eigen onderhoud. Daarbij letten wij extra op kinderen omdat steeds meer kinderen het
gevaar lopen in armoede op te moeten groeien en niet mee kunnen doen;

- de Staten via een werkconferentie inzicht wil krijgen op welke wijze we gemeenten en
instellingen kunnen ondersteunen bij de aanpak van armoede;

Roept het college op :

- na de zomer een werkconferentie te organiseren over armoede in Drenthe;
- in het bijzonder daarin aandacht te besteden aan kinderen;

ondezoek te doen naar de over te
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rapporteren aan de Staten;

En gaat over tot de oide van de dag
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VOLKSPARTIJ VOOR VRIJHEID EN DEMOCRATIE
STATENFRACTIE DRENTHE

M 2016-21

Sengenomen
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Motie Vrijetijdseconomie

Provinciale Staten van Drenthe, in vergadering bijeen op 13 juli 2016

Overwegende dat:

de provincie Drenthe de ambitie heeft om dé vrijetijdsprovincie te zijn;
het fietsen een belangrijk onderdeel is maar dat naast het'stalen ros' de paardensport ook
een belangrijke bijdrage kan leveren aan deze ambitie.

Van mening zijnde dat:

de economische betekenis en de omvang van de hippische sector in de provincie Drenthe
bovengemiddeld groot is en een belangrijke bijdrage levert aan de werkgelegenheid
(onderzoek BMC, 2015)
het BMC+apport veel aanknopingspunten biedt voor Drenthe als hippische
vakantiebestemming en voor dagrecreatie;
voor de paardensector in Drenthe kansen liggên op het gebied van recreatie en toerisme en
infrastructuur;
met name behoefte is aan een kwalitatief hoogwaardig en veilig netwerk ruiterpaden met
heldere bewegwijzering en een integrale oplossing voor het onderhoud aan de ruiterpaden.

Dragen het college op:

de conclusies en aanbevelingen vanuit het BMC rapport'De economische betekenis van de
Hippische sector in Drenthe'te betrekken bij de ondersteuning van de vrijetiidseconomie;
in te zetten op de paardensport in Drenthe met als eerste prioriteit zorg te dragen voor
verbetering van het netwerk ruiterpaden en een goede bewegwiizering hiervan;
samen met relevante partijen zoals het Recreatieschap Drenthe, KNHS, het Hippisch
Platform, terreinbeheerders, gemeenten en Marketing Drenthe een plan van aanpak en
meerjarenplanning te maken;
bij de behandeling van de begroting 2A17 met een concreet voorstel te komen-

a

a

D66

En gaan over tot de orde van de dag



Getekend namens:

G. Weerts D66: J. Dalen
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Binnenstadsfonds

Provinciale Staten, in vergadering bijeen op 1-3 juli 2016,

Constaterende dat:

Detailhandel en horeca belangrijke spelers zijn in de binnensteden van Drenthe;

Veranderend gedrag van consumenten, o.a. door de komst van internet(winkels) en

economische ontwikkelingen, leidt tot wensen en behoeften bij de consumenten waar

de binnensteden met hun huidige inrichting en aanbod niet meer in voorzien;

Binnensteden te maken hebben met teruglopend bezoek, leegstand en verpauperde

(winkel)straten;

Goed functionerende binnensteden van groot belang zijn voor economie, recreatie,

toerisme, cultuur en leefbaarheid;

De vier grotere Drentse plaatsen met een groot verzorgingsgebied - Hoogeveen,

Emmen, Meppel en Assen - zich volledig bewust zijn van de problematiek en daarom

ptannen uitwerken om hun binnensteden aan te passen voor hedendaagse en

toekomstige behoeften van de gebruikers van de binnenstad. Functies als wonen en

culturele voorzieningen spelen hierin een belangrijke rol.

Overwegende dat:

De opgave voor de vier genoemde steden om leegstand tegen te gaan en leefbaarheid

te bevorderen groot, kostbaar en acuut is;

Samenwerking en afstemming meer oplevert dan onderlinge concurrentie;

De provincie Drenthe baat heeft bijgoed functionerende binnensteden om zowelde

eigen bevolking als bezoekers aan de provincie te kunnen ontvangen en te voorzien in

hun behoeften;
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Roept het Collese op:

Met de vier genoemde steden in overleg te gaan om tot onderlinge afstemming te

komen over de herinrichting van de binnensteden;

Een binnenstadsfonds in te stellen waar de genoemde steden een beroep op kunnen

doen om de noodzakelijke ingrepen in de binnenstad financieel aan te jagen en

(mede-) mogelijk te maken;

En gaat over de tot de orde van de dag,

H. Loof R. Pruisscher

PvdA Christen

P. Moltmaker n Frank Duut

W. Moi
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MOTIE

Toegankelijk Drenthe

Provinciale Staten van Drenthe, ín vergaderíng bijeen op woensdag 13 juli 2016,

Constaterende dat:

De Tweede en Eerste Kamer hebben ingestemd met de ratificatie van het VN-verdrag inzake

de rechten van mensen met een beperking;

Overheden vanaf l januari 2017 verplicht zijn om in hun beleid uitvoering te geven aan dit
verdrag en het gebruik van open standaarden voor overheidswebsites verplicht gaat worden;

GS als míssie heeft uitgesproken dat iedereen in Drenthe mee moet kunnen doen en

iedereen ertoe doet en hierín een coördinerende en stimulerende rol voor de provincie naast

de twaalf Drentse gemeenten weggelegd ziet;

Overwegende dat:

Aandacht voor toegankelijkheid in de breedste zin van het woord van groot belang is om van

Drenthe de meest toegankelijke en aantrekkelijkste provincie van Nederland te maken;

Goede en toegankelijke voorzieningen, zoals openbare ruimte, overheidsgebouwen, OV,

scholen, biblíotheken, fíets- en wandelroutes en informatie {op websites, in musea en bij

gelegenheden) bijdragen aan leefbaarheid, een aantrekkelijke vrijetijdseconomie en een

positief imago t.a.v. het vestigingsklimaat in Drenthe.

Van meníng zÍjnde dat:

De provincie Drenthe moet streven naar een inclusieve samenleving, waarin de

toegankelijkheid van de openbare ruimte én van informatie voor mensen met of zonder een

lichamelijke, visuele, auditieve, cognitieve, neurologische of psychische beperking de norm

wordt en explíciet gewaarborgd wordt;

Bewustwording en goede informatie over de scope van de term toegankelijkheid een

belangrijke eerste stap ís om de toegankelijkheid van de openbare ruimte, gebouwen, het OV

en de toegankelijkheid van informatie in geheel Drenthe op de agenda te zetten en een

belangrijke meerwaarde kan hebben om lokale inítíatieven af te stemmen of Drenthe-breed

uit te rollen;
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Roepen het College van GS op:

Om ínzichtelijk te maken welke consequenties de ratificatie van het VN-verdrag en de

wetgeving ten aanzien van het thema toegankelijkheid voor provinciale beleidsterreinen

heeft en de Staten hierover in het najaar via een te organiseren Masterclass te informeren;

En gaan over tot de orde van de dag.

Namens de fracties van

PvdA SP
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R. Bosch

B. van den Berg

Sterklokaal

p\lb

H. Nijmeijer

CDA
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L.
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Motie Bibliotheekfunctie D
Provinciale Staten van Drenthe, in vergadering bijeen op woensdag 13 juli 2016,

Constaterende dat:

. Het College van gedeputeerde Staten van Drenthe de visie op krimp en leefbaarheid
2016-2020 ter besluitvorming aan Provinciale Staten heeft voorgelegd;

. Leefbaarheid een belangrijk thema is in het provinciaal beleid,
o De Nota Sociaal Beleid 2016 - 2020 deze visie ven¡roordt;
o Het College daarmee stelt dat bij de uitvoering van de Nota Sociaal Beleid een aantal

cruciale voozieningen en instellingen in Drenthe nodig zijn;

Overwegende dat:

o Bibliotheken in Drenthe een belangrijke bijdrage leveren aan het sociale beleid en
passen in een dynamisch, leefbaar en vitaal platteland;

o Bibliotheken een belangrijke voortrekkersrolvervullen bij het bestrijden van de
laaggeletterdheid;

r Bibliotheken daarnaast een aantal andere belangrijke sociale functies vervullen die
de cohesie in de Drentse samenleving bevorderen en daardoor cruciaal zijn;

Van mening zijnde dat:

De beschikbaarheid en toegankelijkheid van de (openbare) bibliotheekfuncties
behouden moet blijven voor alle Drenten;

Ook in de niet-stedelijke gebieden van Drenthe de bibliotheek als voorziening recht
moet blijven doen aan haar wettelijke taken met inachtneming van de
gemeentelijke kerntaak op dat punt;

De bibliotheek samenwerkt met alle betrokken stakeholders om laaggeletterdheid
te voorkomen en competenties op het gebied van digitale informatievenruerving te
versterken;

Ambities vanuit de innovatieagenda vanuit Biblionet worden opgepakt voor de
zogenaamde multifunctionele voozieningen, dorpshuizen++ en/of in het primaire
onderwijs;
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De herverdeling van de provinciale middelen nadelige gevolgen heeft voor met
name de kleinere gemeenten in Drenthe en de ondersteunende rol die Biblionet
voor het bibliotheekwerk in de kleine gemeenten kan bieden onder druk komt te
staan;

Roepen het college van GS op:

o Met een voorstel te komen om de gevolgen voor de herverdeling van de beschikbare
middelen voor Bibl¡onet voor de kleinere gemeenten te compenseren, met dien
verstande dat voor het jaar 201 7 als ook voor het tijdpad 2018- 2019 financiele
dekking wordt gevonden uit de begroting;

Daarmee de toegankelijkheid van bibliotheekvoorzieningen voor iedereen in Drenthe
te garanderen en de innovatieagenda van Biblionet voor alle Drentse gemeenten

duuzaam vorm te kunnen geven;

Met betrokken partners (gemeenten, Biblionet en de Koninklijke Bibliotheek) werk te
maken van een integrale visie op toekomstbestendige bibliotheekvoozieningen in

dunbevolkte gebieden om daarmee het sociaal-culturele klimaat in krimpgebieden te
versterken^

En gaan over tot de orde van de dag
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Motie Ondezoek mobiliteitsknelpunten Noord-Nederland

Provinciale staten van Drenthe, in vergadering bijeen op 13 juli 201G,

Overwegende dat:
1. De doorstroming van het autoverkeer op de route van Emmen naar Groningen over

de N34 van groot belang is voor de leefbaarheid en vitaliteit van het Drentse
platteland.

2. De N34 ondanks alle aanpassingen nog steeds een weg is waar relatief veel
ongelukken gebeuren.

3. Het van groot belang is om de verkeersveiligheid te verbeteren onder het motto:
samen op weg naar nulverkeersslachtoffers.

4. De ANWB de rotonde bij Gieten tot het grootste verkeersknelpunt van Drenthe heeft
uitgeroepen.

5. Er zowel bij Gieten als de aansluiting op de 428 sprake blijft van knelpunten.

Van mening zijnde dat:
1. We de verkeersveiligheid verder willen verhogen.
2. We de knelpunten zouden moeten willen oplossen.
3. We gaan voor toekomstbestendige, structurele en duurzame oplossingen (zoals bijv

de slimme snelweg van Daan Roosegaarde).
4. We dit willen doen op basis van een brede analyse van de mobiliteitsknelpunten in

Noord- Nederland.
5. De totale verdubbeling van de N34 om die reden, als mogelijke oplossing, mede

onder¿ocht dient te worden.
6. Het financiêle meerjarenperspectief van de provincie Drenthe voldoende

investeringsruimte geeft .

7. Financiering in gezamenlijkheid met diverse partijen derhalve tot de mogelijkheden
behoort.

Vezoeken het college:
L Een brede analyse uit te voeren naar de mobiliteitsknelpunten in Noord Nederland.
2. Op basis van deze analyse te komen met voorstellen ter verbetering.
3. Als onderdeelvan de oplossingen te onderzoeken, samen met alle stakeholders, hoe

de meest gewenste en veilige inrichting van de N34 op lange termijn er idealiter dient
uit te zien.
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4. lndien van toepassing, om mogelijke preventieve maatregelen op kortere termijn te
realiseren.

5. DeïÉffiFlF$tqt/verbetering van de N34 te plaatsen op de lobbyagenda van de
provincie Drenthe.

6. Te ondezoeken op welke wijze gezamenlijke financiering kan plaatsvinden.
7. Hierover nog dit jaar aan PS te rapporteren.

En gaan over tot de orde van de dag.

Ba PW: Nico Uppelschoten

Frank Duut Lokaal: Douwe Oosterveen Ð66: Jordy Tuin

Roy Pruisscher
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Provinciale Staten van Drenthe, in vergadering bijeen op 13 juli 2016

Gonstaterende dat
- Vanaf 2024 niemand in Nederland meer een asbest dak mag hebben;
- Er dus ook voor de eigenaren van panden met asbest daken in Drenthe een opgave

bestaat voor sanering
- ln Drenthe een inventarisatie heeft plaatsgevonden van de ligging en hoeveelheid

asbest daken
- Sanering van asbest daken niet alleen in het kader van volksgezondheid wenselijk is

maar daarmee samenhangend ook voor de kwaliteit van de bodem waarin
asbestvezels terechtkomen

Overwegende dat
- De opgave tot sanering groot is en de uitkomsten van genoemde inventarisatie dat

meer precies in beeld zal brengen
- De saneringsopgaven ook kansen bieden in het kader van werkgelegenheid en dat er

mogelijk combinaties met energiebesparing en -opwekking te maken zijn
- De hiervoor geschetste opgave meervoudig is en op bovenlokale schaal speelt

Verzoekt het college
- in samenwerking met gemeenten en andere partijen een plan te maken voor

(versnelling van) sanering van asbestdaken en daarbij een voorstelte doen voor
substantiële (revolverende) middelen die de sanering ondersteunen.

En gaan over tot de orde van de dag
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Motie sociaal ondernemen

Toelichting
Sociaal ondernemen is ondernemen met een maatschappelijke missie. Sociaal ondernemers
zoeken innovatieve oplossingen voor maatschappelijke uitdagingen. Zoals: wat te doen met
de 27.000 jongeren die jaarlijkse vroegtijdig school verlaten? Of de 2 miljoen Nederlanders
die vereenzamen? Maar ook: hoe versnellen we de achterblijvende groei van duurzame
energie of hoe creeren we banen voor mensen die aan de andere kant van de wereld in ar-
moede leven? Een mooi Drents voorbeeld is de Dopper die in Emmen gefabriceerd wordt.

Een sociale onderneming levert net als elke andere onderneming een product of dienst en
heeft een verdienmodel. Geld verdienen is echter niet het hoofddoel, het is een middel om
de missie te bereiken. Het doel van de sociale onderneming is maatschappelijke meerwaar-
de creëren, ook wel 'impact'genoemd. De sociale onderneming is wereldwijd een groeiend
fenomeen en ook in Nederland groeit deze groep ondernemers met de dag.

MOTIE Sociaal Ondernemen

Statenvergadering 13 juli 2016
Agendapunt Voorjaarsnota 201 6

De Staten, in vergadering bijeen op 13 juli 2016

gehoord hebbende de beraadslaging;

Constaterende dat:

sociale ondernemingen zowel maatschappelijke als economische waarde creëren door-
datze een positie innemen tussen overheid, commerciële bedrijven en charitatieve in-
stellingen, en daarmee een nieuwe sector vormen met specifieke kenmerken;

sociale ondernemingen voor extra banen kunnen zorgen, juist ook voor mensen met
afstand tot de arbeidsmarkt;

het gaat om ondernemingen die economisch zelfstandig zijn en dus niet duurzaam
volledig afhankelijk zijn van subsidies, schenkingen en donaties;

sociale ondernemingen nog relatief onbekend zijn bij zowel de overheid als consumen-
ten;

de sector'sociaal ondernemen' hierdoor in Drenthe nog relatief klein is;

de Sociaal Economische Raad (SER) overheden adviseert knelpunten en belemmerin-
gen voor bestaande en startende sociale ondernemingen zoveel mogelijk weg te nemen;
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een aantal van de belangrijkste actiepunten die in dit advies worden genoemd zijn:

het versterken van de samenwerking tussen sociale ondernemingen

het vergroten van de kennis bij overheid en bij sociale ondernemingen

het verbeteren het financieringsklimaat

het creëeren van meer ruimte bij overheidsinkoop

provincie Drenthe een rol kan spelen in het erkennen en ondersteunen van Sociale
ondernemingen door barrières weg te nemen en gerichte maatregelen te nemen die
ervoor zorgen dat deze bedrijven makkelijker kunnen groeien en meer maatschappelijke
waarde kunnen genereren.

Verzoeken het college;

ln het najaar van 2016 te komen met een verkennende notitie Sociaal Ondernemer-
schap, met daarin een overzicht van de mogelijkheden voor de provincie om deze sector
te versterken.

en gaan over tot de orde van de dag
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